
Prázdniny skončily a Základní a mateřská škola v Dolních Kralovicích opět přivítala žáky do školních lavic. Letos 
nastoupilo 16 prvňáčků. Celkem školu navštěvuje 186 dětí. Nově byla zavedena i třetí třída mateřské školy. A tak 
k Žabičkám a Rybičkám přibyli předškoláci Delfínci. Jejich třída se nachází v prostorách školní družiny, kde pro ně 
bylo přes prázdniny vybudováno i nové sociální zařízení. Do školky tak letos bude chodit 62 dětí. Přejeme všem 
dětem, aby se jim ve škole a ve školce líbilo, aby se hodně naučily a aby se jim krásně chodilo po novém chodníku, 
který pro ně byl přes prázdniny vybudován. 

Organizace vyučování ve školním roce 2017/2018:
  Období školního vyučování ve školním roce 2017/2018 začalo v pondělí 4. září 2017   Vyučování bude v prvním 
pololetí ukončeno ve středu 31. ledna 2018   Období školního vyučování ve 2. pololetí bude ukončeno v pátek 
29. června 2018   Podzimní prázdniny připadnou  ve čtvrtek 26. října a pátek 27. října 2017   Vánoční prázdniny 
budou zahájeny v  sobotu 23. prosince 2017 a skončí v úterý 2. ledna 2018   Vyučování začne ve středu 3. ledna 
2018   Jednodenní pololetní prázdniny připadnou na pátek 2. února 2018 
  Jarní prázdniny v délce jednoho týdne trvají od 12. března 2018 do 18. března 2018
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INFORMACE 
Z OBECNÍHO ÚŘADU

ZASTUPITELSTVO OBCE 
usnesení ze schůze ZO Dolní Kralovice

BLAHOPŘEJEME
Významné životní jubileum

 80 a více let oslavili a oslaví:
červenec

Ján Halaxa, Dolní Kralovice
Bohumír Nebřenský, Vraždovy Lhotice

Pavla Halaxová, Dolní Kralovice
Josef Kroj, Dolní Kralovice

Anna Hošková, Dolní Kralovice
Marie Nezdarová, Vraždovy Lhotice

srpen
Miloslav Zubec Vraždovy Lhotice

Jaroslava Pekárková, Dolní Kralovice
září

Marie Blažejovská, Dolní Kralovice
Ludmila Krojová, Dolní Kralovice
Helena Ulrichová, Dolní Kralovice

Vítání občánků – Vítání občánků obce Dolní Kralovice 
je naplánováno na 14. října 2017. Rodiče dětí, které 
se narodily v posledních dvou letech (od posledního 
„Vítání“), a které mají trvalý pobyt v naší obci, obdrží 
pozvánku. 

Svoz velkoobjemového odpadu - dne 29. 7. 2017 
od  8 do 16 hodin byly v obcích Martinice, Zahrádčice 
a Střítež na obvyklá místa přistaveny kontejnery pro 
velkoobjemový odpad. Během podzimu bude tato 
akce opakována. Přesný termín bude včas nahlášen. 
Upozornění: Kontejner NENÍ určen pro: tabulové sklo  
a zrcadla, chemikálie, odpad, který je možno vhodit do 
standardních kontejnerů na tříděný odpad, stavební 
odpad (suť, cihly, střešní krytina, kamení a pod), železo, 
nebezpečný odpad a biologický odpad. Nábytek 
vhazujte pouze rozebraný. 
Pro odložení velkoobjemového odpadu je pro obyvatele 
Dolních Kralovic a jejich částí mimo tento sběrný den 
každou lichou sobotu otevřeno sběrné místo u lihovaru 
ve Vraždových Lhoticích.

Webové stránky obce – Pokud stránky 
nenavštěvujete pravidelně a přesto byste chtěli být 
včas informováni o aktuálním dění, připravovaných 
akcích, či nových dokumentech na úřední desce, nové 
webové stránky naší obce mají více možností jak vám dát 
vědět. Využijte možnosti zasílání INFORMACÍ E-MAILEM,
nebo APLIKACI „V OBRAZE“ na vašich mobilních 
telefonech. Odkazy na zřízení těchto služeb najdete 
v pravém sloupci na stránkách našeho webu.

Usnesení č.  ZO-3/2017 ze dne 19.6.2017
ZO bere na vědomí: 
1. Informace zástupců vedení firmy MUBEA o provozu 
a návrh na odkoupení výrobního areálu v Dolních 
Kralovicích.
2. Zprávu místostarosty J. Dvořáka o plnění usnesení 
minulého zasedání zastupitelstva obce dne 27.3.2017 
a informaci o jednání ROZ dne 25.4.2017, 9.5.2017  
a 13.6.2017.
3. Informaci o dokončení rekonstrukce vodovodního 
přivaděče u Tomic.
4. Informaci o opakovaném veřejném projednání 
k návrhu Územního plánu Dolní Kralovice dne 14.7.2017 
na OÚ Dolní Kralovice.
5. Informaci o plánované opravě chodníku ke škole  
a o neschválení dotace na tuto opravu.
6. Informaci o zrušení žádosti pana Malimánka o koupi 
stavební parcely.
7. Informaci o zřízení 3. třídy mateřské školy z důvodu 
navýšení kapacity na 62 dětí a o s tím spojených nutných 
stavebních úpravách.
8. Informace o připravovaných akcích „Pouťové 
slavnosti“, „Kácení máje“, „Dolnokralovická šlapka“  
a „Tenisový turnaj“.
9. Informaci o podané žádosti o dotaci na úpravy 
zahrady u mateřské školy.
10. Informaci pana Novotného ze Zahrádčic o nutnosti 
vyčistit škarpy u komunikace do Zahrádčic.
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RADA OBCE 
usnesení ze schůze rady 

ZO Dolní Kralovice

11. Požadavek pana M. Nekoly na opravu střechy  
na kulturním domě ve Stříteži.
ZO schvaluje:
1. Závěrečný účet Obce Dolní Kralovice za rok 2016 
včetně zprávy Krajského úřadu Středočeského kraje, 
Zborovská 11, Praha 5, odbor kontroly, o přezkoumání 
hospodaření za rok 2016 bez výhrad.
2. Účetní závěrku za rok 2016 s výsledkem hospodaření 
ve výši 786 394 Kč.
3. Prodej pozemků ve vlastnictví obcí sdružených v LDO 
Ledeč nad Sázavou dle zveřejněných záměrů.     
4. Jmenování paní Mgr. Julie Adamcové do funkce 
ředitelky ZŠ a MŠ Dolní Kralovice. 
5. Cenu vodného a stočného pro období 1.9.2017 - 
31.8.2018 na částku 78 Kč/m3. 
6. Přijetí dotace z MMR, programu obnovy venkova, na 
opravu komunikace do Zahrádčic ve výši 1 mil. Kč, kdy 
předpokládaná cena akce dle projektu je 2 420 473 Kč.
7. Rozpočtové opatření č. 2/2017, které je přílohou č.1 
tohoto zápisu. 
8. Přípravu podkladů a cenového odhadu pro případný 
prodej výrobního areálu firmě MUBEA. Tato otázka bude 
řešena na příštím zasedání ZO.
9.  Pověření Ing. P. Košťála jako zástupce obce k účasti 
na výroční členské schůzi LDO Ledeč nad Sázavou dne 
29.6.2017.

Usnesení č.  R-8/2017 ze dne 10.7.2017
1. Na základě schválení zastupitelstvem obce dne 
19.6.2017 rada obce  jmenuje do funkce ředitelky ZŠ  
a MŠ Dolní Kralovice paní Mgr. Julii Adamcovou 
s účinností od 1.8.2017.    
2. ROZ ukládá starostovi obce vypsat výběrové řízení na 
rekonstrukci místní komunikace mezi Dolními Kralovicemi 
a Zahrádčicemi.
3. ROZ stanovila termín na vyklizení kolny za suškou  
u zámečku ve Vraždových Lhoticích užívané p. Bakulou 
– objekt bude vyklizen k 31.10.2017. 
4. ROZ souhlasí s příspěvkem ve výši 50 000 Kč na 
vybudování závlahového systému na fotbalovém hřišti 
v Dolních Kralovicích formou výtěžku obce z prodeje 
pozemků pod bývalou garáží na autobus TJ Sokol Dolní 
Kralovice.
5. ROZ schvaluje provést letní sběr velkoobjemového 
odpadu v Dolních Kralovicích a přilehlých obcích 
formou rozmístění kontejnerů v jednotlivých obcích 
na jeden den s tím, že občané budou s dostatečným 
předstihem informováni. Akce proběhne vybranou 
sobotu v červenci.
6. ROZ bere na vědomí dopis pana Pavla Míčka 
upozorňující na nebezpečné parkování těžkých 
nákladních vozidel v obci. ROZ ukládá starostovi vstoupit 
v jednání s Odborem dopravy Benešov a dopravním 
inženýrem Policie ČR ohledně možnosti omezení vjezdu 
a parkování nákladních vozidel v obci. 

7. ROZ provedla vyhodnocení došlých nabídek na akci 
„Chodník ZŠ a MŠ Dolní Kralovice“ a schválila následující 
pořadí nabídek: 
     1) Dolnokralovická stavební s.r.o. 891.459,-Kč bez DPH
     2) Tost.cz, s.r.o.                        928.362,-Kč bez DPH
     3) UNIMONT J.C.K. s.r.o.           951.497,-Kč bez DPH
Oslovený p. Miroslav Rojka, Riegrova 19,  
Jihlava, nepodal nabídku.
8. ROZ vyhodnotila došlé nabídky na zhotovení 
dvoukřídlých vrat „zámek Vraždobvy Lhotice“, 10 
ks plotových dílů a 1 ks postranních vrat a stanovila 
následující pořadí:
  1) František Dědič, truhlářství, Blažejovice 19  59.000,-Kč  
  2) Truhlářství Pavel Dušek, Dubějovice 37       67.500,-Kč

Usnesení č.  R-9/2017 ze dne 1.8.2017
1. ROZ souhlasí s rozhodnutím komise životního prostředí 
o pokácení stříbrného smrku u vlajkových stožárů 
před budovou ZŠ a MŠ Dolní Kralovice. Po dokončení 
rekonstrukce chodníku bude vysazen nový smrk  
o velikosti minimálně 150 cm.
2. ROZ bere na vědomí informaci o předání jmenovacího 
dekretu na funkci ředitelky ZŠ a MŠ Dolní Kralovice paní 
Mgr. Julii Adamcové. ROZ odsouhlasila Platový výměr – 
základní mzda a příspěvek na řízení pro ředitele ZŠ a MŠ 
Dolní Kralovice.
3. ROZ ukládá starostovi obce zajistit nabídky  
na rekonstrukce:
     a) střechy na kulturním domě a hasičárně ve Stříteži
     b) komínu na škole v Martinicích
4. ROZ schválila výběrovou komisi na veřejnou zakázku 
„Oprava místní komunikace“ – Dolní Kralovice – 
Zahrádčice ve  složení: Antonín Bašta, Josef Dvořák, 
Antonín Nalejvač, Ing. Ladislav Vrkoslav, MVDr. Martin 
Langr, Mgr. Jaroslav Švejda.

Usnesení č.  R-10/2017 ze dne 30.8.2017
1. ROZ provedla vyhodnocení nabídek na akci „Oprava 
místní komunikace“ Dolní Kralovice – Zahrádčice. 
Celkem bylo osloveno 6 firem. Nabídky předložily 
společnosti:
     1) COLAS CZ, a.s., Ke Klíčovu 9, Praha 9    
                                                          1 772 650,00Kč vč.DPH
     2) BES, s.r.o., Sukova 625, Benešov  
                                                         1 798 781,34Kč vč. DPH
     3) SILMEX, s.r.o., Pražská tř. 495/58, České Budějovice 
                                                          2 172 967,99Kč vč.DPH
Společnost ČNES, a.s. se omluvila.
ROZ schválila následující pořadí nabídek:
     1) COLAS CZ, a.s. – vítězná nabídka
     2) BES, s.r.o.
     3) SILMEX, s.r.o.     
9. ROZ souhlasí s finanční dotací 2 000 Kč pro střelecké 
družstvo, které bude naši obec reprezentovat  
na střelecké soutěži „Memoriál Karla Pulce“, pořádané 
LDO Ledeč nad Sázavou dne 1.9.2017. 
10. ROZ projednala žádost p. Jiřího Baldy o pronájem 
pozemku p.č. 364/2 v k.ú. Zahrádčice na zřízení včelnice.  
Vzhledem k tomu, že pozemek je pravděpodobně 
pronajat společnosti AGRO Dolní Kralovice, ROZ ukládá 
starostovi projednat se zástupci firmy AGRO Dolní 
Kralovice možnost umístění včelnice na neobdělávané 
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části pozemku.
11. ROZ souhlasí se zveřejněním záměru prodat část 
pozemku p.č. 61/18 v k.ú. Dolní Kralovice.
12. ROZ schválila finanční dotaci ve výši 16 100 Kč 
pro TJ Sokol Dolní Kralovice na úhradu nájemného  
za tělocvičnu v ZŠ a MŠ Dolní Kralovice.
13. ROZ schválila nabídku firmy ENERGON Dobříš 
na rekonstrukci veřejného osvětlení v Zahrádčicích 
v rámci rekonstrukce sítě nízkého napětí. ROZ souhlasí 
s nabídnutou cenou 398 332 Kč vč. DPH.
14. ROZ projednala žádost společnosti PEVAK Pelhřimov 
o vyjádření o plánu navýšení spotřeby vody do r. 2027. 
Obec plánuje navýšení pouze v souvislosti s napojením 
obce Tomice na hlavní vodovodní řad.
15. ROZ souhlasí s nákupem podlahového mycího 
stroje s odsáváním AS 380/15 B Viper za cenu 48 398,79 
Kč vč. DPH pro potřeby úklidu ZŠ a MŠ Dolní Kralovice  
a společenského sálu v Dolních Kralovicích.
16. ROZ bere na vědomí dopis p. Yurie Yurko vyjadřující 
zájem o výkon zdravotnického povolání zubního lékaře 
pod odborným dohledem zubního lékaře.
17. ROZ projednala výši úplaty za využití plakátovací 
plochy v obci Dolní Kralovice politickými stranami pro 
využití na propagaci před volbami do PS Parlamentu 
ČR v říjnu 2017. Na základě zákona č. 247/1995 Sb.  
se výše úplaty za jednu plakátovací plochu stanovuje 
na 50 Kč.
18. ROZ souhlasí s nákupem gumových patníků pro 
ohrazení nově zbudovaného chodníku u ZŠ a MŠ Dolní 
Kralovice.

Sklizeň úrody  
a její oslava

Každý konec léta s sebou přináší zúročení těžkých 
prací na polích, v sadech a zahradách. Pokud se vše 
podařilo, tak přijde odměna – dobrá sklizeň. A dobrá 
úroda se také musí řádně oslavit. Odjakživa se na toto 
období lidé těšili. Sklizeň obilí měla dožínky a například 
sklizeň chmele tzv. dočesnou. Průběh byl podobný jako 
u dožínek. Z chmelnice se vezl poslední ozdobený štok 
chmele. Také se pečlivě uschovával po celý rok, stejně 
jako poslední snop obilí. Chmel je tradiční zemědělskou 
plodinou. Vaření piva bylo dříve jedním z hlavních 
příjmů vrchnostenských hospodářství. Dnes se pořádají 
oblíbené pivní slavnosti a různé pivní festivaly s podobou 
karnevalového průvodu s vozy. Nejznámější pivní festival 
se koná v Bavorsku. Mnichovský Okroberfest navštěvuje 
každý rok několik milionů návštěvníků z celého světa.
  Důležité také vždy bylo a je pěstování vinné révy. 
Vinobraní mělo v zemích na sever od Alp vždy skromný 
charakter, protože v zemědělské produkci převládalo 
obilnářství. V českých zemích se vinná réva pěstovala 
od počátku středověku. Víno u nás ale nebylo běžným 
nápojem. Rozšířenější byla staročeská medovina. 
Teprve zásluhou církve se začalo víno pěstovat. Důvod 
byl prostý. Při mši je zapotřebí mešní víno, které kněz 
v kalichu symbolicky proměňuje na krev Páně. Za 
vlády Karla VI. se pěstování révy rozšířilo. Oslavu závěru 

sklizně vinných hroznů provázela řada obyčejů. Všichni, 
kdo na vinici pracovali, se ozdobili révou a vydali se 
do kvasírny. Následovalo pohoštění. Dnes je vinobraní 
většinou spojeno s kulturním programem, hudebními 
vystoupeními a degustacemi vína a čerstvého burčáku. 
 Sklizeň textilních plodin- lnu a konopí, které představovaly 
významnou surovinu na výrobu oděvů, se příliš neslavila. 
Ze lnu se pletly věnečky z posledních stébel. Skutečná 
oslava se netýkala vlastní sklizně, to byl jen začátek 
dlouhého a složitého zpracování, jehož výsledkem 
byla koudel k předení nití. Sklízely se také brambory. 
Nejdříve byly brambory považovány za okrasnou 
květinu, potom jako krmivo pro dobytek. Teprve kruté 
hladomory za císaře Josefa II. přinutily obyvatele 
venkova, aby brambory začali jíst. Brzy se to rozšířilo po 
celé zemi. Význam pěstování cukrové řepy vzrostl, když 
se v českých zemích začaly stavět cukrovary. Cukrovka 
se pěstovala na velkostatcích a oslavy ukončení 
vyorávky nebyly tak okázalé a podobaly se ukončení 
sklizně brambor. Čeleď dostala lepší jídlo a odměnu. 
Kromě tradičních oslav ukončení sklizně obilí, chmele, 
vína, řepy, lnu a brambor se ještě nyní objevují další pro 
zábavu. Je to v oblastech, kde se pěstuje ovoce, a to 
je dočesná. Průběh je spojen s přípravou nejrůznějších 
dobrot. Někde se založila tradice slavnosti slámy. Oslavy 
nad úrodou byly nejvýznamnějšími lidovými svátky.

Z knížky A. Vondruškové „České zvyky a obyčeje“ 
vybrala a upravila

Marie Končelová

Devětadvacátý výlet 
po krásách naší země

Každý den v našem životě je prostoupen množstvím 
zážitků, buď plánovaných, nebo nahodilých. Je to 
radost, překvapení, čekání i tajemství. 
To vše jsme si uvědomili na výletě 15. července, kdy 
jsme jeli do zámku ve Světlé nad Sázavou.
Historie zámku, vystavěném na levém břehu řeky 
Sázavy, sahá a až do středověku. Za dobu existence 
se zde vystřídalo mnoho majitelů. Každý si přestavěl 
zámek podle svých představ. Na stavbě jsou prvky 
novorenesanční, klasicistní, empírové i rokokové. Zámek 
má čtyři křídla, která uzavírají obdélné nádvoří s kašnou. 
Dlouhou dobu od roku 1949 do 2011 byla v zámku 
zemědělská škola. Nyní je v soukromém vlastnictví 
rodiny Degerme. Jejich cílem je záchrana této kulturní 
památky. 
Prošli jsme dvěma prohlídkovými okruhy. V prvním 
okruhu nás průvodkyně podrobně seznámila 
s expozicí evropského historického skla ze sbírek 
uměleckoprůmyslového muzea v Praze. Je to unikátní 
soubor evropského a hlavně historického skla. Zároveň 
jsme se seznámili s historií zámku, nejvýznamnějšími 
šlechtickými rody, které zanechaly významnou stopu 
v historii- sklo, kámen, granáty.
Druhým okruhem je expozice historických hodin, 
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barokních obrazů, polychromovaných soch, ukázek 
skla, porcelánu a bronzových plastik ze soukromých 
sbírek majitelů. Vše bylo nově instalováno, protože 
z původního interiéru nezbylo nic. Vše nám obě 
průvodkyně vysvětlily a ukázaly. Kdo měl zájem, podíval 
se na expozici „království panenek“. Starožitné panenky 
jsou půjčené ze zámku ve Zruči nad Sázavou. 
Nápoji a dobrotami jsme se občerstvili v příjemném 
prostředí zámecké kavárny Laduree. Prošli jsme se po 
upraveném zámeckém parku o rozloze 18 hektarů. 
Park má kaskádu rybníků, krásně upravované cestičky, 
lavičky, můstky a odpočinkové altánky. S řidičem 
autobusu panem Říhou jsme se bezpečně vrátili zpět. 
Návštěva zámku a celého okolí v nás zanechá úsměvné 
krásné vzpomínky.

Marie Končelová

Přes kino a les  
až do stanu

  Již páté prázdniny strávily některé děti pár dní na 
letním Táboráčku pořádaném obcí Dolní Kralovice. 
Letos poprvé jsme naplánovali celý týden v kuse. Dříve 
jsme se scházeli vždy pouze na jeden den v týdnu  
a v průběhu celých prázdnin se děti postupně střídaly 
tak, jak měly naplánované dovolené s rodiči, nebo 
tábory a pobyty u babiček. Takže se nestávalo, že by 
počet dětí na jednom táboráčkovém dni překročil 
třicítku. Tentokrát jsme po celý týden udrželi téměř plnou 

sestavu, první tři dny 38 dětí a pak 35. Tahle poněkud 
„silnější“ skupina dětí se věkově pohybovala od pěti 
do třinácti let. Snažili jsme se je rozčlenit do přibližně 
rovnocenných družstev. I když se některé nerozlučné 
kámošky a kámoši nenechali rozdělit, tak spolu nakonec 
jednotlivé skupinky výborně spolupracovaly. Bylo to 
určitě i zásluhou starších děvčat, které se zodpovědně 
ujaly vedení Tygrů, Broskviček, Černých pum, Pand  
a Modrých draků, jak si děti svá družstva pojmenovaly.  
  Během celého týdne děti střádaly body pro svá 
družstva. První den závodily ve sportovních disciplínách 
na novém sportovišti u školy. V úterý je čekal výlet do 
zábavného parku Fábula v Kamenici nad Lipou. I odtud 
si všichni přivezli kromě zážitků i cenné bodíky za to, 
že se neztratili v bludišti, pohráli si s hlavolamy a maxi 
hrami, zkusili si únikovku nebo něco vyrobit v dílničce. 
Další den byl ve znamení šipkované a zábavy při 
nacvičených scénkách a karaoke v sále kina. Ve 
čtvrtek se projevily talenty, trpělivost a fantazie dětí 
při modelování, malování a tvoření. Chvilky pobíhání, 
skákání a jiného blbnutí vystřídal i odpočinek při čtení 
pohádkové knížky. Na pátek se děti těšily celý týden. 
Čekalo je totiž slibované stanování. Celý den bylo 
krásně a tak, když jsme odpoledne zavrhli vzhledem 
k předpovědi počasí stavění stanů venku, zklamání bylo 
obrovské. Naštěstí byl nápad dětí postavit si alespoň 
vnitřky stanů na sále v kulturním domě realizovatelný. 
Jak se později v noci ukázalo, byl to nápad dobrý. 
Děti stanovaly a přitom zůstaly v klidu a suchu, i když 
venku zuřila bouřka a padaly kroupy. To bylo ale až 
v noci. Do té doby se stihlo i opékání buřtů a posezení  
u táboráku se zpíváním. Nechyběla ani noční bojovka, 
na kterou se hrdinně vydala většina nocležníků. V sobotu 
ráno jsme se rozloučili vyhlášením nejlepšího družstva  
a předáním diplomů všem účastníkům táboráčku. I když 
celotáborovou hru vyhráli Tygři, tak chválíme všechna 
družstva, protože každé z nich bylo v něčem nejlepší!  
  A co na závěr? Pokaždé nás překvapuje, jak spolu 
vycházejí děti pětileté s těmi o dost staršími. Navzájem 
se poznají a skamarádí. Některým to vydrží i déle než jen  
o prázdninách. Rádi bychom poděkovali všem dětem, 
že je to s to s námi baví, také všem rodičům, kteří nás 
podporují a podají i pomocnou ruku a už teď se těšíme 
na příští rok.
                               

Lenka Nováková
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Léto pomalu končí, 
ale u hasičů je stále 

napilno
Mluvit či psát o prospěšnosti hasičského sboru v obci 
by nebylo jen nošením dříví do lesa, ale i vyjádřením 
neúcty k práci a úsilí, které členové hasičského sboru 
vynakládají, ať už co se hašení samotných požárů 
týče, všemožné pomoci při mnohdy marném boji  
s živlem, který je v předešlém případě nezbytnou součástí 
společného zdolávání ohně - vodou, či odklízení 
následků větrných smrští či vichřic. Vše se tak děje  
v samozřejmosti, kterou v sobě dobrovolná činnost nese.  

  S narůstajícím tempem dnešní „modernizované“ 
společnosti narůstá nárok i na její jednotlivé dílčí 
složky. Dnes již nestačí zakřičet „hoří“, zapřáhnout 
ruční stříkačku za koňský povoz a s vypětím všech 
svých sil kropit ohnivého kohouta do úmoru kostí.  
  Požární technika jde mílovými kroky kupředu, organizace 
a řešení krizových situací také, proto porovnáním dob 
minulých se současností je více než zřejmé, že „hasičská 
robota“ nejsou jen věci již zmíněné, ale i neustálé 
vzdělávání, proškolování a další práce na sobě samém.  

  V červenci a v srpnu se 
naši malí i velcí zúčastnili 
následujících soutěží 
i doplňkových akcí: 
Blažejovice pořádaly 
tzv. srandamač, kde 
se představily malé 
Vosičky (družstvo dětí), 
Berušky (družstvo žen),  
a Vosáci (družstvo mužů). 

Rataje  - účast družstva žen. Ty získaly krásné  
3. místo a družstvo mužů obsadilo sedmé místo. 
Malovice – Benešovská liga – účastnilo se družstvo žen, 
které ve velké konkurenci dosáhlo na krásné 10. místo. 
Onšov – noční soutěž – bojovala za nás 
opět dvě družstva, a to jak ženy, tak muži.  
Loket – dětská soutěž. Tam se účastnilo pouze 
jedno naše dětské družstvo, což byla škoda. 

Soutice – ukázka činnosti dětských družstev. 
  Co nás ještě čeká? V září proběhne ve Všechlapech 
další závod ženské Benešovské ligy. A samozřejmě 
spousta dalších akcí pro všechny členy SDH. 
Budeme ale rádi, když za námi přijdou i nové tváře. 
  Má-li to mít však vše smysl, musí mít každá lidská 
práce také své ohodnocení, své zadostiučinění  
a podporu. Ohodnocení z pocitu dobře vykonané 
práce - z nezištné pomoci druhým. Zadostiučinění 
z podpory těch, kterým svou pomoc nabízí, ač už 
to jsou samotní členové či obec jako taková. Velké 
poděkování patří našim sponzorům ŠAS Dolní Kralovice, 
Agro Dolní Kralovice, Dolnokralovická stavební. 
  Bez vzájemné podpory totiž málo kdy vzejde něco 
záslužného, co by si vyžadovalo opětovné konání.
    Za hasiče, hasičky a hasičata 
                                                                Dáša Nováková

Dolnokralovická 
šlapka poosmé

V sobotu 19. srpna 2017 se konal již 8. ročník 
Dolnokralovické šlapky. Počasí, které v přechozích 
dnech vypadlo všelijak, se umoudřilo a během závodu 
bylo ke všem 36 závodníkům hlavního závodu velmi 
vstřícné. Všichni startující absolvovali závod v suchu, 
pršet začalo až po závodě. Závodu se tradičně 
zúčastnilo hodně dětí (20) v nejmenších kategoriích. To 
jsou děti, které ještě mají chuť závodit. S přibývajícím 
věkem tato chuť klesá a v kategoriích starší žáci a starší 
žákyně pak závodí směšně málo dětí (dohromady 3). 
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Srdečně zveme 

na
 

16. SETKÁNÍ HELIGONKÁŘŮ 

v Dolních Kralovicích 

21. října 2017 od 14:00 hod 
ve Společenském sále v Dolních Kralovicích

Je to zřejmě výsledek nezájmu dětí o pohyb a tělesné 
aktivity, které se u mnohých vyvíjejí pouze jednostranně 
(chlapci kopaná), což je ovšem pro zdravý vývoj škoda. 
Poměrně slušná účast byla opět v kategorii muži, kde 
závodilo celkem 19 mužů. Na závěr závodů proběhlo 
vyhlášení vítězů za účasti starosty p. Antonína Bašty. Již 
tradičně slovem provázel závody p. Miloš Pína, kterému 
patří velký dík. Závody se opět vydařily díky obětavosti 
pořadatelů a lze si jen přát, aby v příštím, 9. ročníku, 
byla účast ještě vyšší než letos, hlavně v žákovských 
kategoriích. 

Jan Marušák
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